
 

 

 

 

7. februar 2023 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 

1. Kan Naalakkersuisut informere om, om kvoter for narhvaler for året 2022 er opbrugt ved 

Tasiilaq?  

2. Hvad vil man fra Naalakkersuisuts side foretage sig i det nye år 2023, såfremt tidligere 

tildelte kvoter for narhvaler i Østgrønland ikke er opbrugte?  

3. Hvad er fremgangsmåden for næste år, når kvoter for nar- eller hvidhvaler ikke er 

opbrugte i Vestgrønland?  

a. Flytter man kvoter fra år til år? 

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kúko, Siumut)  
 
Begrundelse:  
 
Vi har kendskab til at man fra fangernes side har dårlige erfaringer med kvoter for narhvaler der 

ikke bliver fuldt ud opbrugte. Derfor er det ønskeligt at vide, hvilken fremgangsmåde 

Naalakkersuisut har vedrørende ikke opbrugte kvoter for narhvaler.  

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage.   

Denne version er oversat fra grønlandsk. Ved tvivlsspørgsmål er den grønlandske version gældende. 


